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Päätösehdotus: Merkitään asia tiedoksi. 

 
 Todettiin, että keväällä 2023 valmistunut vammaispolittinen ohjelma on 

sisällöltään pääosin edelleenkin relevantti. Iso kuva on kuitenkin se, että 
muutokset toimintaympäristössä eli kun valtaosa palveluista siirtyi Varhan 
vastuulle, niin Uudenkaupungin kaupungin vastuu ja samalla 
vaikutusmahdollisuudet vammaisten palveluihin kutistuivat samassa 
suhteessa. 

 
 Vammaispoliittisessa ohjelmassa on edelleen tärkeitä ja merkittäviä 

vammaisia koskevia asioita, mm. joukkoliikenne mutta nyt laadittu 
vammaispoliittinen ohjelma tulee vaatimaan päivittämistä muuttuneeseen 
toimintaympäristöön. Ratkaisevaa on sekin, että miten valtakunnallisen 
vammaispoliittisen ohjelman valmistuminen etenee eduskunnassa. 
Keskusteluissa nousi esiin vaihtoehto, että varsinaisen vammaispoliittisen 
ohjelman sijaan laadittaisiin kevyempi “kannanotto”, jossa konkretioidaan 
vammaisten palvelutarpeita Uudessakaupungissa. 

 
 Esteettömyys on mm. keskeinen asia, jota pitää tuoda esiin monissa eri 

yhteyksissä. Liikkumisen mahdollisuus ylipäätänsä kaupungissa on 
tärkeää.  

 
 Keskusteluissa nousi esiin kuitenkin kehittämiskohteita nykytilanteeseen. 

Uimahallin käytettävyyttä parantaisi huomattavasti inva-parkkipaikkojen 
järkeistäminen sekä miellyttävyyttä se, että huomioitaisiin matkan  
“erityispukeutumiskopista” altaalle kylmyys.  
 

Päätös: Asia merkittiin tiedoksi. 
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